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1. 

Opening 

De voorzitter, de commissaris 
van 

de 
Koning, 

heet iedereen welkom en 

opent 
de 

vergadering. 

2. 

Terugkoppeling bijeenkomst Veiligheidsberaad 

7 maart 2022 

door 
burgemeester 

Buma 

Er 
is behoefte 

aan 
een format waarmee voor de coördinatie 

gewerkt 

kan 
worden. 

. 

Scheidsvlak tussen 
Landelijke 

en Provinciale 
Regietafels Migratie 

& 
Integratie 

en 

Veiligheidsregio's 

voor wat betreft 

opvang 
Oekraïense 

vluchtelingen 
is 

nog 
niet 

helder. 

. 

Het 
Rijk 

activeert de structuur voor nationale 
crisisbesluitvorming, 

die wordt 

gecoördineerd 
vanuit de NCTV, specifiek 

voor de 
opvangopgave 

voor 

vluchtelingen 

uit Oekraïne. 

. 

Binnen deze structuur werkt het 
Rijk 

nauw samen 
met de 

veiligheidsregio’s, 

gemeenten 
en andere 

crisispartners vooruitlopend op 
een 

programmatische aanpak. 

. 

De Friese situatie is, 
in 

deze context, met één 
Veiligheidsregio 

en één 
Rijksheer 

redelijk overzichtelijk. 

. 

Naast het acute 
probleem 

van 
de 

opvang 

van 
Oekraïense 

vluchtelingen, 
is er ook 

nog 
steeds het 

requliere probleem 

van 
de 

opvang 

van 
asielzoekers. 
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• Burgemeester Buma is voorstander 
van 

het loskoppelen 
van 

deze twee 

vraagstukken, ook vanwege het verschil in politieke en bestuurlijke gevoeligheid. 

Is de Veiligheidsregio in deze acute crisis het juiste vehikel? De veiligheidsregio’s is 

gevraagd de realisatie van opvanglocaties te coördineren, samen met gemeenten. 

Eerst duizend plekken per veiligheidsregio binnen twee weken en daarna nog eens 

duizend plekken. 

Daarnaast moeten er landelijk nog steeds 7. 000 plekken voor asielzoekers 

gerealiseerd worden. Een kwestie 
voor 

de Provinciale Regietafels. 

Het is onvermijdelijk dat er concurrentie tussen deze plekken gaat ontstaan en dat 

wordt heel ingewikkeld. 

Het Rijk heeft toegezegd alle kosten te vergoeden. Het is nog even afwachten wat het 

Rijk verstaat onder alle kosten. 

• 

• 

• 

• 

3. Vragen en opmerkingen van burgemeesters 

Wat financiert het Rijk precies? Ook bijvoorbeeld hotelkamers die gereserveerd zijn 

voor mogelijke vluchtelingen uit Oekraïne? 

Opvang door burgers gaat niet altijd goed. Het is wellicht beter om deze opvang wat 

af te remmen. Misschien kunnen burgers op een andere manier ingezet worden bij de 

opvang van vluchtelingen uit Oekraïne. Behoefte aan duurzame opvang, met oog 

voor onderwijs, arbeid en zorg. 

Het is enigszins merkwaardig dat voor de opvang van vluchtelingen uit Oekraïne 

kleinschalige opvang in beeld is, maar dat het COA kleinschalige opvang voor 

asielzoekers afwijst. 

Welke verzekeringskwesties spelen er bij de opvang van vluchtelingen uit Oekraïne 

en hoe worden deze opgelost? 

In Noardeast-Fryslân kunnen de vluchtelingen misschien in de akkerbouw aan het 

werk. 

De gemeente Opsterland heeft 
geen grote leegstaande gebouwen, zoekt 

naar 
min of 

meer zelfstandige woonruimten die voor langere tijd beschikbaar zijn. Bijvoorbeeld 

een vakantiehuisje op het eigen erf of een B&B. 

Alle 345 gemeenten in Nederland spannen zich nu in voor de opvang van 

vluchtelingen uit Oekraïne en vinden daarbij mogelijk 345 keer het wiel opnieuw uit 

terwijl er bij het COA over dit onderwerp veel kennis aanwezig is. Is het niet mogelijk 

om gebruik te maken van die kennis van het COA? 

Gepleit wordt 
om 

rekening te houden met een buffer, 
voor 

het geval 
er 

vanuit 

particuliere opvang mensen doorstromen richting gemeenten. 

Er zijn inmiddels 700 plekken in acht gemeenten geïnventariseerd. Andere 

gemeenten volgen op heel korte termijn. De VNG is bezig met het ontwikkelingen van 

praktische handreikingen. 

Het Rode Kruis is inmiddels ook aangehaakt om particuliere opvang (tijdelijk aanbod) 

in te regelen. 

Begeleiding van de vluchtelingen is een punt van aandacht. Het zijn voornamelijk 

vrouwen, kinderen en ouderen die hun partner of familie in Oekraïne achtergelaten 

hebben. 

Naarmate de tijd vordert groeit ook de kans op maatschappelijke onrust. 

Wellicht kunnen de kerken (Raad van Kerken in Fryslân) iets betekenen? 

De VNG-actiedag van zaterdag 12 maart komt mogelijk te vroeg. 

Het is voorstelbaar dat zich onder de vluchtelingen ook personen bevinden met 

minder goede bedoelingen. 

Er is mogelijk behoefte aan een financieel afwegingskader als het gaat om het 

geschikt maken 
van 

panden 
voor opvang. 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 
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Burgemeester Buma stelt vast dat 

Er nog veel vragen blijven. 

De crisisorganisatie nog niet staat en particuliere opvang inderdaad problematisch 

kan uitpakken. Burgers kunnen zich ook op een andere manier voor de vluchtelingen 

inspannen. 

Er ook een rol is voor de VNG, vooral ook voor wat betreft de financiering. 

Het COA nog met informatie moet komen. 

Het vooral van belang is om alle mogelijk geschikte opvangplekken te melden, ook 

als ze op het eerste gezicht misschien niet voldoen aan de eisen voor 

brandveiligheid. Daar kan iets aan gedaan worden. 

Beoogde reguliere locaties (azc’s) dit acute probleem van de Oekraïense 

vluchtelingen niet oplossen. 

Alle mogelijke opvangplekken nodig zijn, in het hele land, van heel groot tot klein. 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

• 

Ter vergadering ontvangt burgemeester Buma de volgende informatie over de opdracht aan 

de Veiligheidsregio’s: 

Opdracht Oekraïne: coördineer de realisatie van opvang van vluchtelingen uit 

Oekraïne 

Opdracht asiel andere landen: zorg voor een coördinatiepunt voor 
COA-opvang 

van 

asielzoekers uit andere landen. 

Het Rijk vergoedt de opvang van Oekraïense vluchtelingen integraal. De manier 

waarop is vergelijkbaar met die tijdens de coronacrisis. 

▪ 

▪ 

▪ 

De commissaris van de Koning herkent de vragen en opmerkingen van de burgemeesters. 

Door gemeenten gedane toezeggingen die voor het COA minder goed bruikbaar waren, zijn 

nu wellicht wel in te passen. 

De commissaris van de Koning zegt toe dat de provincie gaat bekijken of zij geschikt 

vastgoed beschikbaar heeft. 

De commissaris van de Koning stelt een efficiënte werkwijze voor waarbij de voorzitter van 

de Veiligheidsregio, de voorzitter van de VFG en hijzelf gaan bekijken wat nodig is om te 

doen. Een geste volgt. 

Ook gaat de commissaris van de Koning aan de slag met de vraag naar hetgeen de kerken 

kunnen betekenen. 

4. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering. 



Toelichting grondslagen
In dit document kunt u secties vinden die onleesbaar zijn gemaakt. Deze informatie is achterwege gelaten
op basis van de Wet open overheid (Woo). De letter die hierbij is vermeld correspondeert met de
bijbehorende grondslag in onderstaand overzicht.

J Art. 5.1 lid 2 sub e
Het belang van de openbaarmaking van deze informatie weegt niet op tegen het belang van de eerbiediging

van de persoonlijke levenssfeer van betrokkenen


